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Amb la 
col·laboració de:

A hores d’ara, si atenem tots els indicadors que 
monitoritzen la covid-19, ja podem dir que avan-
cem amb pas ferm cap a la tan desitjada norma-
litat. L’estiu va començar amb dades 
esperançadores, però el juliol vam viure un im-
portant repunt de contagis. Finalment, però, la 
intensificació de la campanya de vacunació i les 
mesures adoptades han donat els seus fruits. En 
el cas del nostre municipi, per exemple, a mit-
jans de setembre no teníem cap contagi.  
 
Arribar fins aquí no ha estat fàcil. Tots plegats 
som conscients del cost social i econòmic que 
ha comportat la pandèmia. Ara cal que no abai-
xem la guàrdia, perquè el virus encara conviu 
amb nosaltres. En aquest sentit, malgrat que el 
percentatge de vacunació arriba ja al 70 % de la 
població, aprofito per fer una crida a les perso-
nes que han optat per no vacunar-se. Les animo 
a fer-ho per la seva pròpia salut i per minimitzar 
riscos de contagi a la resta de la comunitat. Les 
vacunes han demostrat ser segures i efectives. 
Estem a un pas de convertir la pandèmia en un 
tema del passat, però ens cal un darrer esforç. 

Aprofito, també, per tornar a donar les gràcies al 
personal sanitari que aquest llarg període han 
estat vetllant per la nostra salut. Des de l’Ajun-
tament hem col·laborat en tot el que ens ha 
estat possible. Els darrers mesos, per exemple, 
hem estat una de les seus de la campanya de 
vacunació massiva de la comarca, una estratègia 
que ha donat molt bons resultats. 
 
Bona temporada turística 
La bona evolució de la pandèmia s’ha traduït, 
també, en un bon balanç de la temporada turís-
tica. Malgrat un juliol incert, l’agost i el setembre 
han estat mesos molt bons pel que fa al nombre 
de visitants, ocupació i activitat econòmica. El 
turisme de proximitat n’ha estat la clau, però 
també el bon posicionament de la nostra desti-
nació que, val a dir, ha estat escollida per la 
prestigiosa associació internacional Green Des-
tinations com un exemple de bones pràctiques 
a nivell mundial pel que fa a l'estratègia de dina-
mització turística i econòmica per afrontar la sor-
tida de la crisi de la covid-19.  
 

A part, Torroella-L’Estartit-Illes Medes ha revalidat 
el certificat que l'acredita, per cinquè any, com 
una de les 100 destinacions més sostenibles del 
món. Aquests reconeixements ens han de fer 
sentit molt orgullosos de la feina que estem fent, 
sector públic i privat, i ens han d’animar conti-
nuar treballant en la mateixa línia. D’altra banda, 
el Pla de Sostenibilitat Turística, dotat amb 3,7 
milions d’euros, avança a nivell de gestió interna 
i encàrrec de projectes, que s’aniran executant 
els anys 2022 i 2023. 
  
Així doncs, avancem cap a la normalitat, amb 
pas ferm. I al davant se’ns obre un horitzó d’op-
timisme molt il·lusionant. 

Jordi Colomí Massanas. Alcalde

«La nostra destinació ha 
estat ecollida com a 
exemple de dinamització 
turística i econòmica  
post-COVID.»
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L'actuació es va iniciar el 13 de setembre i tindrà  
un termini de 6 mesos. Preveu la millora de la 
xarxa d’aigües pluvials, la reconnexió de les es-
comeses d’aigües residuals, la renovació del pa-
viment del carrer, l’ampliació de la zona de pas 
de vianants, la substitució de l’enllumenat públic, 
el soterrament dels creuaments dels serveis exis-
tents (telecomunicacions, enllumenat,...) i la reu-
bicació dels contenidors de recollida selectiva. 
 
En aquest carrer, el mes de novembre de 2019 
s'hi va obrir un important esvoranc pel pas d'un 
camió de gran tonatge. L'incident va ser conse-
qüència del deteriorament del col·lector d'aigües 
de la muntanya, una infraestructura dels anys 

seixanta amb importants filtracions que van pro-
vocar l’erosió del terreny que sustenta el ferm.  
La complexitat de les obres, que afecten la subs-
titució de tots els serveis, provocaran el tall de la 
circulació al carrer Fàtima durant la seva execu-
ció. En aquest sentit, els veïns i veïnes que dis-
posin de garatges en aquest carrer, no els podran 
utilitzar durant les obres. 
 
El regidor d'Urbanisme, Jordi Oliver, argumenta 
que «des de l’Ajuntament s’està realitzant un es-
forç a nivell d’inversió, intentant que d’una situa-
ció negativa, n’hàgim pogut revertir l’estat del 
carrer, aconseguint així una millora general del 
carrer, que ha de ser duradora en el temps.» 

Iniciem la reurbanització  
integral del carrer de Fàtima

Urbanisme

L'Ajuntament inverteix prop de mig milió d'euros en la millora de la via i la 
renovació de tots els seus serveis
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Aconseguim el distintiu 
Bandera Verda, d’Ecovidrio
Torroella i l'Estartit han aconseguit la Bandera Verda d'Ecovidrio per ser una de 
les destinacions turístiques del litoral estatal amb un major compromís amb el 
reciclatge de vidre i la lluita contra el canvi climàtic. 

Gestió de residus

L'Ajuntament ha participat aquest estiu en la 
campanya concurs Moviment Banderes Verdes, 
una iniciativa d'àmbit estatal que pretén premiar 
l'esforç d'establiments i municipis costaners per 
a la transició verda. Està promoguda per Ecovi-
drio, l'entitat sense ànim de lucre encarregada 
del reciclatge d’envasos de vidre a Espanya. En-
guany hi competien 129 municipis i el nostre ha 
assolit el 4t lloc després de valorar tres aspectes 
de la gestió municipal: increment del percentatge 
de reciclatge respecte la temporada anterior, par-
ticipació dels grans generadors (hotels, bars i res-
taurants) i campanya de difusió. 
 
El regidor de Serveis Municipals i Residus, Marc 
Calvet, explica que «estem molt satisfets de rebre 
aquest reconeixement que no tan sols és per la 

feina feta des de l’Ajuntament, sinó també per 
totes les empreses i tots els particulars que amb 
el seu compromís diari ens han ajudat a millorar 
els nostres indicadors de reciclatge.»

A Torroella i a l'Estartit s'han recollit en els 
mesos de juliol i agost fins a 180.620 kg, 
la qual cosa representa un increment del 
13 % respecte al mateix període del 2020.  
 
Gràcies al reciclatge d'aquests envasos de 
vidre, s'han aconseguit estalviar emissions 
de CO2 equivalents a retirar 48.913 cotxes 
dels carrers durant un any (emissions co-
rresponents a vehicles circulant). 

Un 13% més de reciclatge

A l’esquerra, una de les participants a la campanya. A la dreta, el regidor de Residus, Marc Calvet; la gerent d’E-
covidrio a Catalunya, Sílvia Mayo, i la tècnica municipal de Residus, Maribel Canales.
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Llorenç Massaguer i Gent del 
Ter, Medalles de Montgrí 2021
L’Associació Gent del Ter i Llorenç Massaguer, propietari i promotor de la popular 
Sala Mariscal, de l’Estartit, han rebut enguany amb la Medalla del Montgrí. Com 
és tradició, l’acte de lliurament es va celebrar el 24 d'agost, la vigília de Sant 
Genís, durant un acte institucional a l’Auditori Teatre Espai Ter, que va comptar 
amb la presència de la delegada del Govern a Girona,  Laia Cañigueral.

Gent del Ter i Llorenç Massaguer han estat reco-
neguts per les seves trajectòries en defensa del 
territori i per la dinamització de la música en viu, 
respectivament: 
 
Associació Gent del Ter 
Entitat sense ànim de lucre nascuda al 2001 a 
partir de membres del municipi que, pertanyent 
a diferents entitats ambientals i de protecció del 
territori, van decidir centrar el seu esforç a la zona 
del Baix Ter. La seva línia d’actuació, indispensa-
ble per a la salvaguarda del patrimoni viu del Parc 
Natural és la recerca, difusió i conservació dels 
elements del patrimoni natural i cultural d’aquest 
territori, tot establint una línia indissociable entre 
ambdós marcs i promovent la seva protecció i vi-
gilància activa, fins i tot a través de la denúncia 
quan ha estat necessari. Tot abordant de forma 
transversal problemàtiques medi ambientals, així 
com aspectes de la cultura local i tradicional, du-
rant els seus 20 anys d’història han participat en 
nombroses campanyes i taules de treball per 
aportar el seu coneixement i visió amb l’objectiu 

de millorar la governança i la presa de decisions 
locals, tant des de l’àmbit del Tercer sector com 
des de l’Administració. 
 
Llorenç Massaguer Sánchez 
Propietari de la coneguda i concorreguda sala 
musical Mariscal de l’Estartit, nascut a l’Estartit, 
és un dels principals i primers promotors de la 
programació regular de música en viu, no només 
al municipi i territori, sinó a tot Europa. Des que 
va obrir el seu local al 1979 amb el nom CIAM-
AJN (que significa “en qualsevol moment” en es-
peranto), passant després pel club Rainbow, la 
seva passió per la música, així com voluntat de 
divulgació i transformació a partir d’aquest art 
universal, l’han portat a programar a dia d’avui 
més de 7.000 concerts. Rock internacional amb 
tocs de punk, heavy i progressiu, però sobretot 
molt de rock en català, del qual se’l considera un 
actiu protagonista, són els estils musicals més 
programats a la seva sala i que han fet les delí-
cies d’un públic afortunat de poder gaudir d’una 
oferta musical i de lleure nocturn de primer nivel.l 

Institucional
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L’Ajuntament va programar enguany una Festa 
Major de Sant Genís totalment adaptada a les 
restriccions de la covid-19, però que mantenia 
l’estructura bàsica i els actes més tradicionals. 
L’objectiu era el de poder gaudir d’una celebració 
el més normalitzada possible, per la qual cosa 
només es van deixar de fer aquelles activitats que 
per aforament o format no estaven permeses, 
com les cercaviles, el Sopar Popular, les Barra-
ques i els correfocs. La regidora de Cultura i Fes-
tes, Roser Font, explica que «des de l'Ajuntament 
hem treballat des de molts mesos abans per 

poder oferir a la ciutadania els actes festius típics 
de la festa, adaptats a les noves circumstàncies, 
esperant que en poguéssim gaudir tant els més 
petits, els joves com els més grans. Amb la 
col·laboració de les entitats de cultura popular 
hem pogut gaudir de l'imaginari més arrelat, i 
amb la implicació i organització de les entitats de 
Barraques hem creat un espai de trobada festiu 
per sopar i hem pogut gaudir de cinc nits de con-
certs. A totes les entitats vull donar les gràcies i 
encoratjar a seguir treballant tots junts per la 
nostra Festa Major.»

Gaudim d’un bon Sant Genís 
adaptat a la covid-19

Sant Genís 2021

Pregó a càrrec del  
periodista Joan Trillas.

Partit commemoratiu del centenari entre  
la UE Torroella i la UE Costa Brava.

Ball de l’Àliga a  
l’església de Sant Genís.

Els Montgrins i La Selvatana  van 
actuar als Jardins John Lennon.

L’’espai de Barraques va 
acollir 5 dies de concerts.

L’imaginari festiu,  
una peça clau de  
la nostra festa.
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Aquest estiu hem rebut la visita institucional de 
les conselleres de Cultura, Natàlia Garriga; i de 
la de Recerca i Universitats, Gemma Geis.  
 
Garriga va fer-ho el 31 de juliol, acompanyada 
del recentment nomenat director dels serveis te-
rritorials de Cultura a Girona, Josep Calatayud, 
abans d'assistir al concert inaugural del Festival 
de Torroella 2021, a l'Espai Ter.  

La visita de Geis es va fer el 4 d'agost, en el marc 
d'una ruta per les zones afectades pels incendis 
de l'Alt Empordà i del Montgrí. La consellera va 
traslladar el suport del Govern al territori  i va in-
formar de les línies de recerca per a la millora de 
la gestió i regeneració forestal. Les conselleres 
van signar al Llibre d’Honor i en els dos casos, 
els representants del govern municipal van apro-
fitar per tractar-hi temes d'interès local.

Visita de les conselleres de 
Cultura i d’Universitats

Institucional

Aquest estiu hem renovat la imatge de la carte-
llera de benvinguda al municipi per la carretera 
d'Ullà. S'ha escollit, novament, una pintura del 
reconegut pintor José M. Mascort Galibern 
(1890-1947), en aquesta ocasió un gran frag-
ment del quadre El mercat de Torroella de Mont-

grí (1945), que ha estat cedit per la Fundació 
Mascort. En aquesta cartellera, anteriorment 
també hi havia un quadre del mateix pintor, que 
es troba penjat al despatx d'alcaldia. Amb motiu 
de la seva col·locació, la Fundació ha penjat el 
quadre original a la seva seu, la Casa Galibern, 
perquè tothom que ho desitgi el pugui veure en 
la seva integritat. En l'obra s'hi reprodueixen al-
guns dels elements més característics de la vila, 
com són el mercat, les voltes de la plaça de la 
Vila i el castell. Des de l’Ajuntament volem fer 
públic el més sincer agraïment a la fundació per 
aquesta nova col·laboració.

La Fundació Mascort cedeix l’ús d’una 
imatge per a la cartelleria municipal

Promoció del Territori
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El mes de setembre es va constatar la mort per 
enverinament de gats de carrer a Torroella i a l'Es-
tartit. L'Ajuntament lamenta i condemna taxati-
vament aquesta pràctica i fa una crida a la 
col·laboració i conscienciació ciutadana per tal 
d’erradicar-la. L'afer està en mans de la Policia 
Local per fer-ne el seguiment i poder identificar-
ne i sancionar l'autor o autors. 
 
Multes i presó 
La regidora de Salut Pública, Anna Bonada, re-
corda que aquesta pràctica atempta contra els 
drets dels animals i està prohibida per la llei. Els 
responsables poden ser sancionats amb multes 
de fins a 30.000 euros i presó de fins a 2 anys. 
 
Bonada argumenta que des de l'Ajuntament, en 
col·laboració amb una colla de voluntaris autorit-
zats, porta a terme un programa de gestió de co-
lònies de gats basat en el mètode científic CER 
(capturar, esterilitzar i retornar). Està demostrat 
que és el millor sistema per regular la reproduc-
ció incontrolada i les molèsties veïnals. Aquest 
any, a més, s'han introduït canvis en el servei per 
millorar-ne la seva efectivitat. Les colònies no són 
un problema, sinó que ajuden a evitar la prolife-
ració de gats i a controlar plagues d'altres espè-
cies com rates i serps. 

 
L'enverinament també pot comportar greus riscos 
per a la salut dels humans, especialment per als 
més petits, i s'aconsella als amos de gossos i 
gats que extremin les precaucions i evitin que els 
animals mengin o beguin de la via pública. 
 
Què fer si ens trobem davant d'una cas de 
possible enverinament? 
1.- Si l'animal està viu dur-lo a un veterinari i con-
tactar amb la Policia Local. 
2.- Si l'animal és mort, no tocar-lo i donar avís a 
la Policia Local. 

Campanya per posar fre a 
l'enverinament delictiu de gats

Salut pública
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Un incendi forestal crema 
91 hectàrees al Montgrí

Un important incendi va cremar aquest juliol 91 
hectàrees del Montgrí. Es va declarar el dia 22, a 
les 18.27 h, a la zona de les Dunes i no es va poder 
controlar fins al dia 25, a les 20.30 h. Entremig, 
hores de moltíssima incertesa perquè les 
condicions climàtiques i orogràfiques  eren les 
més adverses per poderlo extingir.  Sortosament, 
el fet de no coincidir  amb d'altres grans incendis,  
va fer que el cos de Bombers hi pogués concentrar 
una gran quantitat d'efectius. Això va ser clau per 
evitar un desastre natural major.  Com a mesura 
de prevenció, la mateixa nit que es va declarar es 
van evacuar fins al pavelló, 135 menors i 15 

monitors de la casa de colònies de Sobrestany. 
Tots plegats vam reviure els dramàtics moments 
del devastador incendi de 2004, que va arrassar 
més de 700 hectàrres. En coordinació amb la 
direcció del Parc Natural, s'han avaluat els 
impactes per planificar la recuperació de la zona 
afectada.  

Val a dir que aquest va ser el tercer dels vuit 
incendis que hem patit aquest estiu. Els altres van 
ser de petites dimensions. Es desconeixen les 
causes que van originarlos, però no es descarta 
que en alguns casos fossin provocats.

Nota d'agraïment 
Des de l'Ajuntament i l'EMD volem agrair la implicació de tots els cossos i voluntaris que van 
participar en  l’extinció de l'incendi, en el dispositiu per acollir al pavelló els joves de la casa de 
colònies desallotjada i en la logística del centre de comandament. Moltíssimes gràcies  a 
Bombers, ADF, Protecció Civil, SEM, Creu Roja, Policia Local, Mossos d’Esquadra, Agents Rurals, 
Parc Natural, Club Gimnàstic Montgrí i Supermercat GP. I també moltes gràcies a la llarga llista de 
persones o col·lectius que d'una o altra manera van permetre mitigar l'impacte d'aquest incendi.

Emergències
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Sostenibilitat

Ferma oposició al projecte 
de macro parc eòlic marí

El Ple va aprovar el mes de maig, per unanimitat, 
una moció en què manifesta la seva plena opo-
sició al projecte de macro parc eòlic marí projec-
tat a la Costa Brava, entre el cap de Creus i el 
cap de Begur. El consistori assegura que «ens 
trobem davant d’una agressió natural i econò-
mica sense precedents i de conseqüències irre-
versibles per a tot l’Empordà». També expressa 
el seu compromís a donar suport a les accions 
de la plataforma opositora que s’ha creat per fre-
nar aquesta instal·lació.   
 
Pla per a la transició energètica 
El nostre Ajuntament demana al govern de la Ge-
neralitat que redacti el pla per la transició ener-
gètica, un document que l'alcalde, Jordi Colomí, 
espera que sigui consensuat amb el territori. 
 
Cercar solucions alternatives 
En relació amb el macro parc, l’alcalde sosté que 
és molt poc sensible amb el paisatge i que hi ha 
solucions alternatives per apostar per aquest 
tipus d'energies sense destruir-lo: «No estem en 
contra de les renovables, però sí en contra de les 
macroestructures d’aquest tipus, que afecten 
greument els principals valors de la zona, com 
són el territori i el medi natural, a la qual cosa 
cal afegir les afectacions pesqueres». 

En el marc de les accions que s'han promogut al 
territori en contra del macro parc, el 19 de juny 
es va presentar a l'Espai Ter la recreació  virtual 
de com impactaria visualment des de la costa. 
Realment, els molins de vent gegants serien ben 
visibles des de qualsevol punt del nostre litoral. 
A això cal afegir l’impacte que causaria a les aus 
i fauna marina. 
 
D’altra banda, el  10 de juliol es va celebrar una 
concentració de rebuig al port de l'Estartit, a la 
qual hi van assistir representants de l'Ajunta-
ment, l'EMD i el Consell Comarcal. 

Recreació virtual de com es veurien els molins de vent des de la Pletera.

Recreació virtual de com es veurien els molins de vent des de la platja Gran.
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L’Àrea de Promoció del Territori, en col·laboració 
amb l'associació Montgrí Comerç, va iniciar el 3 
de setembre la campanya #JocomproaTorroella 
per promocionar el comerç local a través de les 
xarxes socials. La iniciativa acabarà el 30 d’octu-
bre i es concreta en el sorteig de 8 vals de com-
pra per valor de 50 euros cadascun, per a 
bescanviar en els establiments. Amb aquesta ini-

ciativa es vol donar suport i difusió del comerç 
local, posant en valor els beneficis de comprar 
als establiments del municipi. Aquesta campanya 
s'emmarca en el pla d'accions que està imple-
mentant l'Ajuntament de Torroella de Montgrí per 
fer front als efectes de la COVID-19. 
 
La regidora de comerç de Torroella de Montgrí, 
Dúnia Oliveras afirma que «El comerç de proximi-
tat beneficia a tothom: es generen llocs de tre-
ball, la qualitat i el tracte són personalitzats, 
ajudem al creixement local i mantenim el poble 
viu», i afegeix també que «Aquesta campanya vol 
donar visibilitat a la feina ben feta dels nostres 
comerciants i incentivar la compra al municipi.»

Campanya de promoció local 
#JoComproaTorroella

Promoció del Territori

D’esquerra a dreta, la regidora de Comerç, Dúnia 
Oliveras; la tècnica de Promoció del Territori, Clara 

Pallés; la tècnica i la presidenta de Montgrí Co-
merç, Àngela Junquer i Clara Garcia, respectiva-

ment, durant la presentació de la campanya, 
davant de la Casa de la Vila

Bon balanç de la temporada turística malgrat 
un inici incert per la 5a onada de la covid-19
L’inici de la temporada va estar marcat per les 
restriccions sanitàries de la cinquena onada del 
coronavirus. Hi ha havia molt bones expectatives, 
però l'increment de contagis a partir de Sant Joan 
va ocasionar un retrocés en el camí cap a la nova 
normalitat. Tot plegat va comportar noves limita-
cions i moltes anul·lacions de darrera hora, es-
pecialment del mercat estranger. Per sort, el 
turisme nacional va aguantar, la qual cosa ens va 
permetre atenuar l'impacte de la davallada. 
 
En  canvi, el mes d’agost ha estat molt positiu, 
fins al punt que s'ha pogut arribar a nivells d’o-
cupació, en algun període, molt similars als d’a-
bans de la pandèmia. En conjunt, ha estat un 
mes molt bo gràcies a la recuperació dels turistes 
holandesos i francesos, principalment. 
 
Pel que fa al setembre, s’ha consolidat la ten-
dència positiva cap a la recuperació d'una certa 
normalitat, sostinguda en el temps.  

El nombre de consultes ateses a través de les di-
ferents xarxes que gestiona l’àrea de Turisme, 
també ha augmentat significativament. 
 
Així mateix, també ha estat molt notable la par-
ticipació a les activitats d'estiu programades des 
de l'àrea. Prèviament, el maig i juny, s'havia or-
ganitzat un programa d'activitats esportives (ioga, 
trail running, marxa aquàtica i banys de bosc) 
amb l'objectiu d'avançar i allargar la temporada, 
que també van tenir molt bona acollida. 
 
Pel que fa a la tardor, val a dir que estem tenint 
molt bon temps i això ajuda, acompanya i con-
vida a que la gent es mogui, surti de casa i en 
definitiva, ens visiti i consumeixi en els establi-
ments del nostre municipi. 
 
En general, doncs, tots els indicadors demostren 
que en breu recuperarem el volum habitual d’ac-
tivitat turística. 
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Ens escullen com a exemple de 
dinamització post-COVID

Es tracta d'un projecte estratègic municipal que 
té com a objectiu consolidar i donar un nou im-
puls al treball transversal de regeneració de la 
destinació que s’està fent des de fa tres dèca-
des, a partir de la valorització del territori i la pro-
moció de la cultura. 
 
A banda d'aquesta distinció, Torroella-l'Estartit-
Illes Medes ha revalidat el certificat que l'acre-
dita, per cinquè any, com una de les 100 
destinacions més sostenibles del món, segons el 
rànquing que elabora aquesta entitat. En con-
cret, ha obtingut el certificat Gold Award, amb 
una puntuació superior a la de l'anterior auditoria 
i es troba a les portes de poder assolir el Plati-
num Award, la categoria més elevada. Segons el 
comitè avaluador, Torroella de Montgrí-l’Estartit, 
a través de l’àrea de Destinació Turística de l'A-

juntament, ha aplicat de manera excel·lent els 
criteris i indicadors establerts, en tots els àmbits 
de gestió de la destinació com són la conserva-
ció de la natura i el patrimoni, la gestió de resi-
dus, l’energia i el clima. 
 
La regidora de Destinació Turística, Dúnia Olive-
ras, s'ha mostrat molt il·lusionada amb aquests 
dos reconeixements que premien «els esforços 
de la destinació per mantenir l’atractiu turístic, a 
partir d'aspectes visibles com són el patrimoni 
natural i l'oferta turística, però també d’aspectes 
intangibles com les polítiques i plans de gestió 
que inclouen els principis de desenvolupament 
sostenible.» 

Torroella-l'Estartit-Illes Medes ha 
estat escollida per la prestigiosa 
associació internacional Green 
Destinations com a exemple de 
bones pràctiques a nivell mundial pel 
que fa a l'estratègia de dinamització 
turística i econòmica per afrontar la 
sortida de la crisi de la covid-19. 
Entre d’altres aspectes, s'ha valorat 
molt positivament el Pla de 
Sostenibilitat Turística (2021-2023) 
que hem començat a implementar. 

Intens treball de gestió interna abans d’executar els 
primers projectes del pla de sostenibilitat turística
Els primers mesos després de la concessió per 
part de l’Estat i la Generalitat del Pla de Sosteni-
bilitat Turística, han estat molt intensos de portes 
endins. La feina de gestió i preparatius que im-
plica poder fer realitat els 29 projectes planificats 
és molt laboriosa pel que fa a la seva tramitació 
i redacció dels projectes executius. D’altra banda, 
aquest mesos han servit, també, per estructurar 
l’equip tècnic que gestionarà el desenvolupament 
d’un pla dotat amb 3,6 milions d’euros, la qual 
cosa representa una de les subvencions més 
grans que ha rebut mai el nostre municipi. 

Al llarg dels proper dos anys veurem executar-se 
tots els projectes planificats. Els primers seran el 
de la remodelació del parc de la Pineda i la cre-
ació d’un aparcament dissuasiu a l’entrada de 
l’Estartit. També s’ha encarregat l'estudi de qua-
litat urbana de la zona comercial de l'Estartit i el 
pla de de senyalització turística i cultural del nucli 
antic de Torroella, entre d’altres. 
 
Si voleu tenir informació detallada del pla i se-
guir-ne la seva evolució, podeu fer-ho al web: 

www.montgrimedes2030.com  
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Promoció del territori

Reconeixement a l’exregidor i 
assessor turístic Josep Capellà

Josep Capellà, exregidor de Turisme (1991-
1999) i exassessor turístic municipal ha estat 
l'encarregat, aquest estiu, d'hissar la bandera Q 
de Qualitat Turística a la platja Gran. Capellà s'a-
caba de jubilar després de tres dècades de vin-
culació amb l'Ajuntament (en una llarga etapa, 
com a regidor, i en una altra, com a professional) 
i amb aquesta acció simbòlica, l'Ajuntament li ha 
volgut reconèixer la seva contribució a la millora 

de la destinació. Segons va destacar l'alcalde en 
l'acte institucional, celebrat el 26 de juliol, Cape-
llà «ha estat una persona innovadora, molt avan-
çada al seu temps, que ha fixat les bases del 
model de destinació sobre el qual s'està treba-
llant.» Entre d'altres, va ser un dels pioners en la 
valorització del territori, la sostenibilitat i l'ecotu-
risme, quan dècades enrere encara no se'n par-
lava. 

Nou espai per al Centre 
de Distribució d’Aliments

Acció Social i Joventut

El Centre de Distribució d’Aliments (CDA) s’ha 
traslladat aquest mes a una nau situada en el 
carrer Montgrí, núm. 10. En el nou espai, llogat 
per l’Ajuntament, se centralitzaran tant la distri-
bució als usuaris, com l’emmagatzamatge dels 
productes. D’altra banda, l’alliberament de la 
nau que fins ara s’utilitzava com a magatzem del 
CDA al convent de les Clarisses (accés pel carrer 
Pintor Gimeno), permetrà a l’Ajuntament tirar en-
davant l’adequació d’aquest equipament com a 
Espai Jove. L’Ajuntament inverteix en el CDA, un 
servei municipal que gestiona Càritas Baix Ter, 
prop de 40.000 euros anuals en concepte d’ali-
ments i lloguer.

L’homenatjat, Josep Cape-
llà, al centre. D’esquerra a 
dreta, Dúnia Oliveras, regi-
dora de Destinació Turís-

tica; Francesc Ferrer, 
president de l’EMD; Jordi 

Colomí, alcalde i Marc Cal-
vet, regidor de Gestió Cos-

tanera i Platges.
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Esports

Estrenem el nou pavelló 

Èxit de la triatló 100% TRI l'Estartit

A mitjan setembre es va donar el tret de sortida 
formal a la reactivació esportiva als equipaments 
municipals, coincidint amb l'inici de la temporada 
regular. La gran novetat ha estat l’estrena, a ple 
rendiment, del nou pavelló, una instal·lació molt 
desitjada que s’afegeix als 2 camps d'esports, al 
pavelló vell (pista interior i pista exterior), al bike 
park i al pavelló del Guillem. 
 
Genís Pigem, regidor d'Esports, ha assegurat que 
des de l'àrea d'Esports s'ha treballat intensament 
per deixar-ho tot a punt, entenent que la nova 
temporada, continuarà estant marcada, si més 
no d'inici, per les restriccions de la pandèmia. As-
segura que per a l'Ajuntament és una prioritat 

posar a disposició de la ciutadania eines i serveis 
que fomentin l’activitat física en tots els seus àm-
bits: iniciació, esport escolar, lleure i competició. 
Per assolir aquest objectiu, a banda de la gestió 
dels equipaments i la programació d'activitats 
pròpies, es manté un contacte permanent amb 
els diferents clubs.  
 
El regidor recorda que al municipi hi ha més de 
25 entitats esportives i que pels equipaments 
municipals hi passen setmanalment un miler de 
persones usuàries. D'altra banda, cal afegir que 
els diferents centres escolars del municipi, dins 
del seu horari lectiu, fan un ús regular o ocasio-
nal del pavelló vell i els camps d’esports.

El diumenge 10 d'octubre vam acollir una nova 
edició de la Triatló 100% TRI l'Estartit, una prova 
d'alt nivell que es desenvolupa d'acord amb el 
format olímpic i aplega alguns dels atletes més 
destacats del país. Està organitzada per 100%TRI 
/ 100%HALF, amb la col·laboració de l'Ajuntament 

i l'EMD. Els participants van nedar 1.5 km, van 
recórrer 40 km en bicicleta entre els dos nuclis i 
10 km a peu pel front marítim. Aquesta 
competició va omplir de visitants el municipi i 
serveix, a més, per donar a conèixer el nostre 
privilegiat territori per a la pràctica de l’esport. 
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L'Estartit va celebrar del 24 al 26 de setembre, 
amb un magnífic èxit de públic, la XVII Fira de Pi-
rates i Corsaris a les Illes Medes. I ho va fer amb 
un format perfectament adaptat a les restriccions 
sanitàries, que va saber mantenir el caràcter 
propi d'aquesta consolidada fira. Els carrers es 
van omplir de parades amb productes artesanals  
animacions per als més petits, desfilades, actua-

cions de pirates, tallers infantils i visites guiades 
a exposicions, entre d'altres. Malgrat que no es 
va fer el tradicional i multitudinari desembarca-
ment a la Platgeta, el programa va mantenir un 
ampli nombre de propostes lúdiques i culturals, 
per a tot tipus de públic. La fira va confirmar un 
any més el seu gran poder de convocatòria i va 
omplir el nucli de visitants. 

Gaudim d’un extraordinari 
cap de setmana pirata

Promoció del Territori

Reobertura de l’ermita de 
Santa Caterina

Patrimoni

El 19 de setembre es va reobrir l'ermita de Santa 
Caterina. De moment, s’obrirà els diumenges de 
10 h a 13 h i només per a visites a l'ermita. La 
resta de serveis restaran tancats, en espera que 
vagi millorant la pandèmia. Els horaris de visita 
també es podran anar ampliant. 
 
Per altra banda, el 16 de setembre es va reobrir 
l’accés motoritzat al Montgrí. Aquesta restricció 
era efectiva des del dia 16 de juny, amb l’objec-
tiu de minimitzar el risc d’incendi.

Un grup de 15 joves d'arreu de Catalunya han 
participat enguany en el camp de treball «Queda’t 
de pedra al Montgrí!”», una iniciativa formativa i 
de lleure que té com a objectiu apropar-los al co-
neixement de la construcció en pedra seca. Les 
activitats sobre el terreny s'han realitzat en una 
finca municipal situada a prop de les Dunes. El 
grup ha fet tasques de desbrossament, inventari 
i reconstrucció d'una barraca. També ha assistit 
a una formació en l'art de construcció de pedra 
seca a càrrec de l'associació Prat Comú.

Recuperem una barraca 
de pedra seca al Montgrí
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Les dades de la covid-19 han baixat al nostre municipi a 
nivells que ens permeten recuperar força normalitat. Això, 
i un estiu on també les dades del turisme han millorat 
substancialment, ens permet ser optimistes cara els pro-
pers mesos i sobretot per l’estiu del 2022. 
Per l’equip de govern no ha estat fàcil la gestió de la crisi. 
Però, vist amb la perspectiva, ara es pot comprovar que la 
majoria d’accions fetes, amb voluntat de preservar la salut 
dels ciutadans, van ser molt encertades. 
Afrontem un hivern amb optimisme perquè la gent té ganes 
de recuperar sensacions oblidades. Les terrasses tornen a 
estar plenes, els actes culturals i esportius tenen una gran 
acollida i la muntanya s’ha tornat a omplir. Aquesta reac-
tivació es complementarà els pròxims mesos amb els pri-
mers resultats del Pla de Sostenibilitat que ha de servir per 
millorar el municipi com a destinació turística, amb més 
d’una vintena de projectes. També ha començat la millora 
integral del carrer de Fàtima. 
Ara tornem a preparar les ordenances fiscals pel 2022 i 
s’han fet amb el mateix criteri d’anys anteriors, amb con-
tenció i sense augmentar la pressió fiscal dels ciutadans. 
Al contrari, les bonificacions per l’adquisició de cotxes elèc-
trics, híbrids o de baixes emissions es mantenen igual, així 
com la reducció de l’IBI si s’instal·len plaques solars. La 
concessió de la Bandera Verda que ens reivindica com un 
dels municipis que més recicla vidre de l’Estat va en aquest 
aspecte. Si volem lluitar contra el canvi climàtic, aquests 
petits esforços de tots en seran una eina essencial.

Millors dades sanitàries i 
econòmiques

Estem encetant el tercer any d’aquesta legislatura tan es-
tranya per a tots i tan dura per a una majoria. No repetirem 
ara tot el que ja tothom sap: ha passat. És. No dubtem 
que si, com a poble ens en sortim, serà perquè tots hi hau-
rem posat de la nostra part, del nostre coneixement, del 
nostre esforç. 
En tot cas, i seguint la dita que diu que de les adversitat 
cal treure’n oportunitats, així ens cal veure-ho: el Glòria ens 
va fer reforçar la mota amb la millora de les escomeses al 
riu i la dels recs que hi conflueixen. L’evidència de l’impacte 
del canvi climàtic en forma d’aquest tipus de fenòmens 
metereològics ha donat més força i credibilitat a projectes 
com el PECT Aigua que ens ajudaran a minimitzar l’impacte 
de les aigües que baixen del Montgrí al pla i que sovint 
tenen efectes negatius per a la població o als regadius. I si 
ens hi fixem, el nou carrer Fàtima, del qual podrem gaudir 
en els propers mesos, també ha sigut, en part, conseqüèn-
cia d’aquestes efectes (però això seria llarg d’explicar). 
En un altre ordre de factors, els fons NEXT GENERATION 
provinents de la Comunitat Europea i que entre d’altres 
coses haurien de servir per reactivar l’economia del conti-
nent després dels efectes devastadors de la covid-19, ens 
permetran dur a terme diferents projectes que han de be-
neficiar el nostre municipi. 
Tot plegat fa que, malgrat la incertesa del moment, pu-
guem pensar que s’estan bastint els fonaments d’un futur 
que ens il·lusiona i que ha d’obrir-nos a noves maneres de 
pensar i viure el nostre entorn, de fer-nos millors com a in-
dividus i com a col·lectiu. 

La suma dels nostres 
esforços és el que 
compta

ERC i UPM podien haver complert allò que prometien a 
la campanya electoral. Però han seguit arrossegant els 
peus amb l’Escola Portitxol. Que necessita ampliar l’es-
cola i que no ho pot fer perquè un privat desobeeix allò 
que els tribunals han sentenciat. El Parlament va recla-
mar a l’Ajuntament celeritat el novembre de 2020 i el 
febrer d’aquest 2021 el Govern ‘forçava’ l’ampliació de 
l’escola però en el món d’ERC i UPM la celeritat significa 
de febrer a octubre i pilota endavant. 
UPM tenia una altra oportunitat per defensar el bé comú 
però va preferir altra vegada defensar els interessos d’un 
privat. Es veu llegint les condicions que oferia Torroella i 
l’Estartit al Llagostera i les que ha acabat acceptant 
aquest club per anar a Palamós. En resum, a Palamós 
cobraran al Llagostera per jugar al seu camp i a Torroella 
estàvem disposats a pagar perquè vinguessin.  
L’alcalde, amb la defensa personal i aferrissada que en 
va fer en un discurs de 40 minuts en un Ple, i el presi-
dent de l’EMD, en una Junta de Veïns en la que pretenia 
sotmetre a votació si estava en condicions o no de dur-
la a terme, en són segurament dos dels moments més 
lamentables. Tot i això, encara és l’hora que s’hagin fet 
públics els informes tècnics on se sustenta l’acceptació 
les al·legacions que van aturar el projecte. Perquè no es-
tava bé.El més preocupant, però, és el patró que mostra 
i la conclusió: els ‘progressistes’ d’UPM i ERC fan bo l’ar-
gument liberal que (alguns) interessos privats estan per 
sobre del bé comú.  

Quan salvaguardar (alguns) 
interessos privats passa 
per sobre del bé comú

ESPAI D’OPINIÓ DELS 
GRUPS MUNICIPALS

UPM-Unitat i Progrés Municipal 
upmtorroella@gmail.com 
ERC 
calvet.marc@gmail.com 
Junts 
sbartomeus@torroella-estartit.cat 
CUP 
torroella@cup.cat 
Compromís amb Torroella i l'Estartit 
jcordon@torroella-estartit.cat 
L'EST-L'Estartit som tots 
spibernat@torroella-estartit.cat 
Ciutadans 
pcuadros@torroella-estartit.cat
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Amb l’estiu ja passat, i amb ell la Festa Major de Torroella, 
ens toca fer una mirada retrospectiva de tot plegat. Ana-
litzar, fer un balanç, i tractar de corregir tot allò que sigui 
de menester. 
D’acord que amb la pandèmia, en general res ha resultat 
fàcil. Ho hem viscut com qualsevol altre veí i veïna del 
municipi. Però que la pandèmia i la Covid19 no esdevin-
guin l’excusa per fer canvis de caràcter polític, si-us-plau. 
És sabut que arreu, el model de Barraques agrada a la 
majoria de jovent i entitats, però fa certa nosa als gover-
nants. Bé per ser un espai on es brinda la possibilitat de 
fer créixer el pensament crític per mitjà de la cultura, bé 
per ser un inici a l’autogestió, tant de les persones com 
de les entitats. 
Sabem que res ha estat fàcil. I ningú tenia ni té cap va-
reta màgica per trobar amb la solució. Però el model de 
barraques de pagament d’aquest any, més enllà de les li-
mitacions imposades per les restriccions sociosanitàries, 
no ha funcionat. Però això només és una estocada més 
al model, i a les entitats. 
Fa anys que tant el pressupost com la dedicació que s’hi 
fa, políticament parlant, és insuficient. Ens fa mal veure 
com arreu de la comarca, gairebé qualsevol Festa Major 
resulta més atractiva pel jovent, tant del poble com de 
rodalies. Sovint s’ha parlat de la «capitalitat» del Baix Ter. 
Avui no hi entrarem en aquest debat, però el que tenim 
clar és que, amb aquesta Festa Major, ni capitalitat, ni 
res... 

Quin model de Festa 
Major volem?

Una vegada més des que estan al capdavant de l'Ajunta-
ment i l'EMD, UPM i ERC amb l'Alcalde Sr. Jordi Colomí 
(UPM) i el 1er tinent d’alcalde Sr. Marc Calvet (ERC), i a 
l'EMD el President Sr. Francesc Ferrer (UPM) tornen a pujar 
impostos i taxes de cares l'any 2022, donant llum verda a 
unes ordenances fiscals (OOFF) que NO s’ajusten a la re-
alitat del municipi, ni preveuen ajuts a famílies, autònoms 
i PIMES que segueixen patint els efectes de la pandèmia. 
Per posar un parell d'exemples, l'IBI pujarà novament amb 
un increment del 2 % i  l'EMD la taxa d'ocupació de via 
pública aplicarà un recàrrec del 100 % per les ocupacions 
de qualsevol tipus que no disposin de llicència per tot l'es-
pai que ocupin. Passaran de pagar 60,47 €/M2 any a 
120,94 €/M2 any. Compromís amb Torroella de Montgrí i 
l'Estartit novament vam presentar unes propostes d'OOFF 
amb reduccions d'impostos de fins a un 20 %, que no han 
sigut escoltades NI debatudes. Després de la presentació 
feta fa 3 mesos, l’única resposta que vam tenir va ser en 
el Ple d'octubre, en el qual el nostre portaveu Sr. Cordon 
va rebre la resposta: “...NO acceptem cap de les seves 
propostes...”. Un nou menyspreu cap a la nostra formació 
i votants. Mentre SÍ que es varen reunir amb d’altres for-
macions, amb nosaltres no es dignen NI a donar una res-
posta escrita i raonada. Davant d’actituds dictatorials com 
les que estem patint, només ens queda anar denunciant 
aquests fets i recordar a tothom que Torroella i l'Estartit 
necessita uns governs que pensin en el benestar de to-
thom i que no vagi pujant impostos i taxes any rere any. 

UPM-ERC a l'Ajuntament 
i UPM a l'EMD, tornen a 
pujar impostos i taxes

Aquest 2021 ens ha plantejat una temporada atípica de 
nou. Els primers mesos van estar marcats encara per la 
covid-19, ela qual cosa va fer que les reserves fossin po-
ques, sobretot de client estranger. Però des de finals de ju-
liol hem pogut viure amb optimisme unes dades molt 
similars a l’any 2019. Amb tot, però, no hem estat a l’al-
çada del que les circumstàncies requerien.  
En un moment com aquest, venint d’un 2020 catastròfic, 
era moment d’estar preparats per a una recuperació pau-
latina. Però com a destí no ho hem sabut fer. Sembla irònic 
que es premiï la destinació pel reciclatge de vidre quan du-
rant els darrers mesos els contenidors desbordats i les pa-
pereres plenes han estat la tònica habitual. Si desitgem que 
veïns i visitants recuperin les ganes de sortir de casa no 
podem oferir-los una estampa així. 
Tampoc hem sabut, com sí han fet altres destins, proposar 
activitats culturals segures. Les festes de poble han quedat 
en simples sardanes, i del Jazz ja no en recordem ni les 
dates. Hem deixat perdre oportunitats que a Torroella sí han 
aprofitat (el Festival de Jazz, a l’aire lliure, no s’ha pogut fer, 
però el Festival de Música, en espais tancats, sí).  
El govern de l’EMD no aposta per l’Estartit, i si ja veníem 
d’un pressupost més baix que altres anys (a diferència del 
que passa a l’Ajuntament), ara, a més, hem vist com els 
serveis mínims tampoc hi són. Vist des de fora, ningú diria 
que Ajuntament i EMD tenen el mateix color polític, però 
no cal oblidar que és així. Amb majoria per governar estan 
desmuntant el poble. 

Una temporada més en 
què no hem estat un 
referent

Des de Ciutadans, lluitarem i treballarem per aconseguir 
que hi hagi una rebaixa en els impostos. Venim d’una pan-
dèmia i és important garantir als ciutadans que no patiran 
una destralada fiscal. No entenem que es vulgui penalitzar 
la classe mitja i treballadora.  
 
A banda d’això, també pretenem aconseguir que Torroe-
lla-l’Estartit s’adhereixi al programa Ciutats Amigues de la 
Infància (CAI), liderat per UNICEF Comitè Espanyol. Creiem 
que això és necessari per tal d’incentivar la creació de 
plans locals d’infància i adolescència, promoure la parti-
cipació ciutadana dels nens en la vida municipal, impulsar 
tot tipus de polítiques municipals amb tendència a afavorir 
el desenvolupament dels drets de la infància i l’adolescèn-
cia, dinamitzar la col·laboració ciutadana i la coordinació 
institucional com a vies per a la millora i desenvolupament 
d’aquestes polítiques. Aquest programa ens dona l’opor-
tunitat de reafirmar el compromís de la nostra ciutat amb 
els drets dels nens i nenes, i contribuir, mitjançant accions 
concretes, a la difusió i aplicació de la Convenció sobre 
els Drets del Nen. Considerant també que el programa CAI 
i el Segell de Reconeixement Ciutat Amiga de la Infància 
afavoriran els interessos de la població en general i de la 
infància en particular. 

Treballant per una  
Torroella i un Estartit  
millors 



Aquest any s’ha encetat, conjuntament amb 
l’empresa Giropoma, la Gala Pro Baix Ter amb la 
idea de promoure accions solidàries des del món 
de la cultura. En aquesta primera edició, la cam-
panya ha esta destinada a les residències de 
gent gran de Torroella de Montgrí. Les entrades 
del concert que va oferir el cor Geriona, el 19 de 
setembre a l’Espai Ter, juntament amb les dona-

cions a un número de compte obert han permès 
recollir 4.560 euros que s’han repartit entre les 
residències Vila Vella i Santa Caterina, per ajudar 
a comprar un vehicle totalment elèctric; i la Re-
sidència Vila Montgrí per ajudar a la compra de 
mobiliari per a la millora de la qualitat de vida de 
la gent gran.  

Gala Pro Baix Ter, cultura 
per a projectes socials 

El 15 d’octubre es van presentar els resultats de la gala. Hi van assistir l’alcalde, Jordi Colomí; el regidor de l'Es-
pai Ter, Josep Martinoy; el gerent de les residències Vila Vella i Santa Caterina, Jordi Reynés; la directora de la re-

sidència Vila Montgrí, Alícia Robles i el president de Giropoma, Venanci Grau.

Tot sembla indicar que, ara sí, sortim de la pan-
dèmia. Han estat 19 mesos que ens han tras-
balsat. Malgrat tot, sempre heu estat donant 
suport a l’activitat cultural i si alguna cosa posi-
tiva n’hem de treure, és que el millor que té l’Es-
pai Ter és la seva gent. Aquest escalf i 
acompanyament l’hem notat des del primer dia 
del confinament i us volem donar les gràcies per 
ser-hi en els moments més difícils. Això ens es-
perona a fer encara més gran aquesta immensa 
capsa d’oportunitats que és l’Espai Ter. 

Moltes gràcies per fer-
nos costat

El curs escolar 21/22, els centres d’ensenya-
ment del nostre entorn tornaran a fer un ple ús 
de l’equipament, a través del programa educatiu 
l’Aula a l’Espai Ter. Aquest curs, 7.387 nois i 
noies assistiran a les funcions programades dins 
d’aquest cicle i per a molts d’ells serà la seva 
primera porta d’entrada a les arts escèniques. A 
més de música i teatre en català, el programa 
inclou teatre en anglès i muntatges teatrals dels 
textos de lectura obligatòria al batxillerat. Per a 
l’Espai Ter aquest és un programa estratègic.

7.387 motius per estar 
contents 



La dimensió territorial del Museu de la Medite-
rrània és una característica pròpia del museu des 
de la seva fundació com a Museu del Montgrí i 
el Baix Ter. Gràcies a les relacions de confiança 
que ha anat teixint al llarg dels anys i a molt de 
treball de proximitat amb institucions i municipis 
de l’entorn, actualment el Museu depassa els lí-
mits municipals de Torroella de Montgrí. 
 
Per aquesta raó ha estat declarat per a la Gene-
ralitat com a Museu de Suport Territorial. Aquesta 
és una nova figura que integra aquells museus 
acreditats que presten un programa de serveis 
de suport a equipaments patrimonials bàsics i 
béns culturals existents en el seu àmbit territorial 
. 
Així, des del Museu de Suport Territorial–Baix Ter 
donem suport a les poblacions de Bellcaire d'Em-
pordà, Fontanilles, Gualta, Palau-sator, Pals, La 
Tallada d'Empordà, Torroella de Montgrí, Ullà i 
Verges. 
 

El dijous 11 de novembre, a les 17.30 h, es farà 
a l’Auditori de Can Quintana la presentació oficial 
del Museu de Suport Territorial – Baix Ter. A l’acte 
hi assistiran la directora general del Patrimoni 
Cultural i la Cap de Museus de la Generalitat.   

Presentació del Museu de 
Suport Territorial-Baix Ter

La Tallada d’Empordà acollirà enguany, el 20 de 
novembre, a partir de les 10 h, el Fòrum de Re
cerca del Baix Ter, durant el qual es presentaran 
recerques, investigacions, treballs i projectes que 
s’han dut a terme, la majoria, al llarg de l’any, en 
l’àmbit del Baix Ter. Es tracta d’un punt de tro
bada dels diversos professionals que realitzen in
vestigacions vinculades amb el territori, però 
també és una activitat pública i oberta a totes les 
persones interessades en el coneixement del Baix 
Ter. Es realitzen presentacions ràpides i molt di
vulgatives, de 10 minuts de duradada. El Fòrum 
està organitzat pel Centre de Documentació del 
Museu de la Mediterrània i el Parc Natural. Des 
del 2014 s’organitza en un municipi diferent del 
Baix Ter. 

El Museu de la Mediterrània i el Parc Natural 
convoquen la XIII edició dels Premis de Recerca 
Joan Torró i Cabratosa. Aquests premis tenen 
l’objectiu d’afavorir i ajudar a tots aquells inves-
tigadors que realitzen recerques en el territori del 
massís del Montgrí, les illes Medes i la plana del 
Baix Ter. Una acció que vol incentivar la recerca 
i investigació professional del nostre territori i una 
posterior difusió a tota la societat. Els premis 
consten de dues modalitats, una de ciències so-
cials i una de medi ambient, cadascuna d’elles 
dotada amb 3.000 euros. Fins al 10 de desem-
bre hi ha obert el període de presentació de pro-
jectes i abans de final d’any s’escolliran els 
guanyadors. Es poden consultar les bases a 
www.museudelamediterrania.cat 

Convocats els Premis de 
Recerca Joan Torró i 
Cabratosa 

La Tallada acollirà el IX 
Fòrum de Recerca del 
Baix Ter 



El mes de novembre es posaran a votació el 15 
projectes (10 de Torroella i 5 de l’Estartit) finalis-
tes en els Pressupostos Participatius 2021-
2022. Enguany es decideix el destí de 150.000 
euros (110.000 euros per a Torroella i 40.000 
euros per a l'Estartit). Els projectes que se sot-
metran a votació seran: 
 
Torroella de Montgrí: 
- Millora del parc infantil de la plaça d'Espanya. 
-Millora dels accessos a l'Escola Guillem de Montgrí. 
- Continuïtat del carril bici. 
- Espai de pícnic a la zona de l'Espai Ter. 
- Millora de camins i senyalització al castell. 

- Construcció d'un Pumptrack. 
- Avançar en el projecte Espai Jove del Convent 
de les Clarisses. 
- Compra d'un habitatge social per famílies amb 
menys recursos. 
-Creació d'un espai de treball compartit/coworking 
- Construcció d’un rocòdrom 
 
L'Estartit 
- Millora de l'enllumenat del centre comercial. 
- Fer les voreres més accessibles. 
- Parcs infantils inclusius. 
- Pista multi esports a l'aire lliure, als Salats. 
- Millora del jardí de l'Escola Bressol Mar i Cel.

El novembre es farà la votació 
dels Pressupostos Participatius


